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Пятое Воскресенье Пасхи – О Самаряныне –  Глас 4

Тропари и Кондаки после Малого Входа:

Тропарь Воскресеный Глас 4:
Светлую воскресения проповедь/ от Ангела уведевша Господни ученицы/ и прадеднее осуждение отвергша,/ апостолом хвалящася глаголаху:/ испровержеся смерть,/ воскресе Христос Бог, // даруяй мирови велию милость.

Тропарь Преполовения Глас 8:
Преполовившуся празднику,/ жаждущую душу мою благочестия напой водами,/ яко всем, Спасе, возопил еси:/ жаждай да грядет ко Мне и да пиет.// Источниче жизни нашея, Христе Боже, слава Тебе.

Кондак о Самаряныне Глас 8:
Верою пришедшая на кладязь самаряныня/ виде Тя премудрости воду,/ еюже напоившися обильно,// Царствие вышнее наследова вечно, яко приснославная.
Кондак Преполовения Глас 4:
Празднику законному преполовляющуся,/ всех Творче и Владыко,/ к предстоящим глаголал еси, Христе Боже:/ приидите и почерпите воду безсмертия./ Темже Тебе припадаем и верно вопием:/ щедроты Твоя даруй нам,// Ты бо еси Источник жизни нашея.

Деяния Святых Апостолов (11:19 – 26, 29 – 30):
[bookmark: bookmark=kix.mc6hdhu2t0sj][bookmark: bookmark=kix.71rd5uby4cx7][bookmark: bookmark=kix.65i6w1xxhx09][bookmark: bookmark=kix.z6luksxuatrh][bookmark: bookmark=kix.q3hleje55mv1][bookmark: bookmark=kix.iv9ks8wl7lqo][bookmark: bookmark=kix.du484osz21la][bookmark: bookmark=kix.53harihvlyg3]19Между тем рассеявшиеся от гонения, бывшего после Стефана, прошли до Финикии и Кипра и Антиохии, никому не проповедуя слово, кроме Иудеев. 20Были же некоторые из них Кипряне и Киринейцы, которые, придя в Антиохию, говорили Еллинам, благовествуя Господа Иисуса. 21И была рука Господня с ними, и великое число, уверовав, обратилось к Господу. 22Дошел слух о сем до церкви Иерусалимской, и поручили Варнаве идти в Антиохию. 23Он, прибыв и увидев благодать Божию, возрадовался и убеждал всех держаться Господа искренним сердцем;24ибо он был муж добрый и исполненный Духа Святаго и веры. И приложилось довольно народа к Господу. 25Потом Варнава пошел в Тарс искать Савла и, найдя его, привел в Антиохию. 26Целый год собирались они в церкви и учили немалое число людей, и ученики в Антиохии в первый раз стали называться Христианами. 29Тогда ученики положили, каждый по достатку своему, послать пособие братьям, живущим в Иудее, 30что и сделали, послав собранное к пресвитерам через Варнаву и Савла.



Евангелие От Иоанна (4:5 – 42):
[bookmark: bookmark=kix.fyt726oov82d][bookmark: bookmark=kix.ag9l7kn1awsr][bookmark: bookmark=kix.w4qe5fg53un6][bookmark: bookmark=kix.fqmbyazfuiel][bookmark: bookmark=kix.3wpnln5ebvjn][bookmark: bookmark=kix.retivqj86m73][bookmark: bookmark=kix.q84s0rum7gwt][bookmark: bookmark=kix.77x9bwrge5qz][bookmark: bookmark=kix.bvzr0tzg7mjd][bookmark: bookmark=kix.37bmhgj7w6vo][bookmark: bookmark=kix.hp35jfn4ph45][bookmark: bookmark=kix.buv5b96wukxg][bookmark: bookmark=kix.e2bsiwlax5yz][bookmark: bookmark=kix.xzz40wgh1rqk][bookmark: bookmark=kix.fh2lz98ytbsf][bookmark: bookmark=kix.d4jxyhinzx4f][bookmark: bookmark=kix.uifmeicxkzm5][bookmark: bookmark=kix.rj9ulwuoztyf][bookmark: bookmark=kix.dcvn4fc75hs][bookmark: bookmark=kix.nvs3jdwnz4lk][bookmark: bookmark=kix.8x3q5qdu7lrd][bookmark: bookmark=kix.n4zmp8jmw31l][bookmark: bookmark=kix.g1zrshf65pyp][bookmark: bookmark=kix.oxy26c5b9eje][bookmark: bookmark=kix.v0kjtvrehu72][bookmark: bookmark=kix.pnq1l7hfp3qa][bookmark: bookmark=kix.qizkuryab02f][bookmark: bookmark=kix.9095sg9v6ox][bookmark: bookmark=kix.ruk39x8tpx9c][bookmark: bookmark=kix.bfhbik9s7u2x][bookmark: bookmark=kix.922bgcc0w5f7][bookmark: bookmark=kix.wh2lsku8b0hz][bookmark: bookmark=kix.wfhss3g7dap]5Итак приходит Он в город Самарийский, называемый Сихарь, близ участка земли, данного Иаковом сыну своему Иосифу. 6Там был колодезь Иаковлев. Иисус, утрудившись от пути, сел у колодезя. Было около шестого часа. 7Приходит женщина из Самарии почерпнуть воды. Иисус говорит ей: дай Мне пить. 8Ибо ученики Его отлучились в город купить пищи. 9Женщина Самарянская говорит Ему: как ты, будучи Иудей, просишь пить у меня, Самарянки? ибо Иудеи с Самарянами не сообщаются. 10Иисус сказал ей в ответ: если бы ты знала дар Божий и Кто говорит тебе: дай Мне пить, то ты сама просила бы у Него, и Он дал бы тебе воду живую. 11Женщина говорит Ему: господин! тебе и почерпнуть нечем, а колодезь глубок; откуда же у тебя вода живая? 12Неужели ты больше отца нашего Иакова, который дал нам этот колодезь и сам из него пил, и дети его, и скот его? 13Иисус сказал ей в ответ: всякий, пьющий воду сию, возжаждет опять, 14а кто будет пить воду, которую Я дам ему, тот не будет жаждать вовек; но вода, которую Я дам ему, сделается в нем источником воды, текущей в жизнь вечную. 15Женщина говорит Ему: господин! дай мне этой воды, чтобы мне не иметь жажды и не приходить сюда черпать. 16Иисус говорит ей: пойди, позови мужа твоего и приди сюда. 17Женщина сказала в ответ: у меня нет мужа. Иисус говорит ей: правду ты сказала, что у тебя нет мужа, 18ибо у тебя было пять мужей, и тот, которого ныне имеешь, не муж тебе; это справедливо ты сказала. 19Женщина говорит Ему: Господи! вижу, что Ты пророк. 20Отцы наши поклонялись на этойгоре, а вы говорите, что место, где должно поклоняться, находится в Иерусалиме. 21Иисус говорит ей: поверь Мне, что наступает время, когда и не на горе сей, и не в Иерусалиме будете поклоняться Отцу. 22Вы не знаете, чему кланяетесь, а мы знаем, чему кланяемся, ибо спасение от Иудеев. 23Но настанет время и настало уже, когда истинные поклонники будут поклоняться Отцу в духе и истине, ибо таких поклонников Отец ищет Себе. 24Бог есть дух, и поклоняющиеся Ему должны поклоняться в духе и истине. 25Женщина говорит Ему: знаю, что придет Мессия, то есть Христос; когда Он придет, то возвестит нам все. 26Иисус говорит ей: это Я, Который говорю с тобою. 27В это время пришли ученики Его, и удивились, что Он разговаривал с женщиною; однако ж ни один не сказал: чего Ты требуешь? или: о чем говоришь с нею? 28Тогда женщина оставила водонос свой и пошла в город, и говорит людям: 29пойдите, посмотрите Человека, Который сказал мне все, что я сделала: не Он ли Христос? 30Они вышли из города и пошли к Нему. 31Между тем ученики просили Его, говоря: Равви́! ешь. 32Но Он сказал им: у Меня есть пища, которой вы не знаете. 33Посему ученики говорили между собою: разве кто принес Ему есть? 34Иисус говорит им: Моя пища есть творить волю Пославшего Меня и совершить дело Его. 35Не говорите ли вы, что еще четыре месяца, и наступит жатва? А Я говорю вам: возведите очи ваши и посмотрите на нивы, как они побелели и поспели к жатве. 36Жнущий получает награду и собирает плод в жизнь вечную, так что и сеющий и жнущий вместе радоваться будут,37ибо в этом случае справедливо изречение: один сеет, а другой жнет. 38Я послал вас жать то, над чем вы не трудились: другие трудились, а вы вошли в труд их.
[bookmark: bookmark=kix.gu193owsz83p][bookmark: bookmark=kix.j480mtgqkshr][bookmark: bookmark=kix.jodgetw8uhq7]39И многие Самаряне из города того уверовали в Него по слову женщины, свидетельствовавшей, что Он сказал ей все, что она сделала. 40И потому, когда пришли к Нему Самаряне, то просили Его побыть у них; и Он пробыл там два дня. 41И еще большее число уверовали по Его слову. 42А женщине той говорили: уже не по твоим речам веруем, ибо сами слышали и узнали, что Он истинно Спаситель мира, Христос.

Слово от Феофана Затворника:
Сограждане самарянки, после того как Спаситель пробыл у них два дня, говорили ей: "уже не по твоим речам веруем, ибо сами слышали и узнали, что Он истинно Спаситель мира, Христос". И у всех так бывает. Сначала внешним словом призываются ко Господу или, как у нас теперь, путем рождения, а потом, когда вкусят делом, что есть жизнь в Господе, уже не по внешнему принадлежанию к обществу христианскому держатся Господа, а по внутреннему с ним сочетанию. Это и надобно всем рождающимся в обществах христианских поставить себе законом, то есть не ограничиваться одним внешним принадлежанием к Господу, но озаботиться внутренне сочетаться с Ним, чтобы потом постоянно уже носить свидетельство в себе того, что они стоят во истине. Что же для этого нужно? Надо воплотить в себе истину Христову. Истина же Христова - восстановление падшего. Итак, отложи ветхого человека, тлеющего в похотях прелестных, и облекись в нового, созданного по Богу в правде и преподобии истины, и будешь сам в себе ведать, что Господь Иисус Христос есть воистину Спас не миру только, но собственно и тебе.
Объявления:

Будет прямая трансляции Великой Вечерни в 17:00 в субботу (16-05).

Будет прямая трансляция Божественной Литургии на нашей странице в Фейсбуке в воскресенье (17-05) в 10:00 (и на вебсайте)

Если вы хотите исповедоваться, позвоните или напишите и-мейл о. Андрею.

Если вы знаете о ком-нибудь из наших прихожан, которые заболели, пожалуйста, дайте нам знать! У о. Андрея есть возможность причастить болящих.

Будет трансляция вечерни во вторник 19-05 в 18:00

После вечерни будут “Вопросы и ответы” в 18:45 (19-05)

Будет трансляция литургии в честь Праведнаго Алексия (Тофта) Вилкс-Барскаго (святой в земле Американской просиявший) в среду 20-05 в 9:00

Будет закон божий через “Zoom” в 15:00 в субботу (23-05)

Будет прямая трансляция Великой Вечерни в 17:00 в субботу (23-05)
Помолитесь, пожалуйста, за рабов божиих: Иерей Михаил, Иерей Сергий, Иерей Сергий, Иерей Роман, Иерей Василий, Диакон Богдан, Матушка София (со чадами), Григорий, Нина, Зоя (Бринер), Елизавета Матфеевна, Анна (Прокушкина), Михаил (Синкевич), Людмила Константиновна, Ираида (Лак), Георгий (Мардиньян), Анисия (Князик), Андрей, Елена. Усопшие: Протоиерей Павел, Матушка Рафаила, Елена (Баранишин), Вячеслав, Всеволод, Раиса, Георгий.



















НЕ ПРОПУСТИТЕ
возможность поддержать наш приход
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Ваша компания УДВОИТ каждое пожертвование при использовании Benevity!



Fifth Sunday of Pascha –– The Samaritan Woman –– Tone 4 

Tone 4	Troparion 	 (Resurrection)
When the women Disciples of the Lord learned from the Angel the joyous message of the Resurrection, they cast away the ancestral curse and elatedly told the Apostles: “Death is overthrown! Christ God is risen,// granting the world great mercy!”

Troparion — Tone 8
In the middle of the Feast, O Savior, / Fill my thirsting soul with the waters of godliness, as You did cry to all: / If anyone thirst let him come to me and drink! / O Christ God, Fountain of our life, glory to You!

Tone 8	Kontakion  (Pentecostarion)
The Samaritan Woman came to the well in faith; she saw You, the Water of wisdom and drank abundantly.// She inherited the Kingdom on high, and is ever glorified!
 
Kontakion — Tone 4
Christ God, the Creator and Master of all / Cried to all in the midst of the Feast of the law: / Come and draw the water of immortality! / We fall before You and faithfully cry: / Grant us Your bounties, for You are the Fountain of our life!



Acts 11:19-26, 29-30  (Epistle)
19 Now those who were scattered after the persecution that arose over Stephen traveled as far as Phoenicia, Cyprus, and Antioch, preaching the word to no one but the Jews only. 20 But some of them were men from Cyprus and Cyrene, who, when they had come to Antioch, spoke to the Hellenists, preaching the Lord Jesus. 21 And the hand of the Lord was with them, and a great number believed and turned to the Lord. 22 Then news of these things came to the ears of the church in Jerusalem, and they sent out Barnabas to go as far as Antioch.
23 When he came and had seen the grace of God, he was glad, and encouraged them all that with purpose of heart they should continue with the Lord. 24 For he was a good man, full of the Holy Spirit and of faith. And a great many people were added to the Lord. 25 Then Barnabas departed for Tarsus to seek Saul. 26 And when he had found him, he brought him to Antioch. So it was that for a whole year they assembled with the church and taught a great many people. And the disciples were first called Christians in Antioch. 29 Then the disciples, each according to his ability, determined to send relief to the brethren dwelling in Judea. 30 This they also did, and sent it to the elders by the hands of Barnabas and Saul.

John 4:5-42  (Gospel)
5 So He came to a city of Samaria which is called Sychar, near the plot of ground that Jacob gave to his son Joseph. 6 Now Jacob’s well was there. Jesus therefore, being wearied from His journey, sat thus by the well. It was about the sixth hour. 7 A woman of Samaria came to draw water. Jesus said to her, “Give Me a drink.” 8 For His disciples had gone away into the city to buy food. 9 Then the woman of Samaria said to Him, “How is it that You, being a Jew, ask a drink from me, a Samaritan woman?” For Jews have no dealings with Samaritans. 10 Jesus answered and said to her, “If you knew the gift of God, and who it is who says to you, ‘Give Me a drink,’ you would have asked Him, and He would have given you living water.” 11 The woman said to Him, “Sir, You have nothing to draw with, and the well is deep. Where then do You get that living water? 12 Are You greater than our father Jacob, who gave us the well, and drank from it himself, as well as his sons and his livestock?” 13 Jesus answered and said to her, “Whoever drinks of this water will thirst again, 14 but whoever drinks of the water that I shall give him will never thirst. But the water that I shall give him will become in him a fountain of water springing up into everlasting life.” 15 The woman said to Him, “Sir, give me this water, that I may not thirst, nor come here to draw.” 16 Jesus said to her, “Go, call your husband, and come here.” 17 The woman answered and said, “I have no husband.” Jesus said to her, “You have well said, ‘I have no husband,’ 18 for you have had five husbands, and the one whom you now have is not your husband; in that you spoke truly.” 19 The woman said to Him, “Sir, I perceive that You are a prophet. 20 Our fathers worshiped on this mountain, and you Jews say that in Jerusalem is the place where one ought to worship.” 21 Jesus said to her, “Woman, believe Me, the hour is coming when you will neither on this mountain, nor in Jerusalem, worship the Father. 22 You worship what you do not know; we know what we worship, for salvation is of the Jews. 23 But the hour is coming, and now is, when the true worshipers will worship the Father in spirit and truth; for the Father is seeking such to worship Him. 24 God is Spirit, and those who worship Him must worship in spirit and truth.” 25 The woman said to Him, “I know that Messiah is coming” (who is called Christ). “When He comes, He will tell us all things.” 26 Jesus said to her, “I who speak to you am He.” 27 And at this point His disciples came, and they marveled that He talked with a woman; yet no one said, “What do You seek?” or, “Why are You talking with her?” 28 The woman then left her waterpot, went her way into the city, and said to the men, 29 Come, see a Man who told me all things that I ever did. Could this be the Christ? 30 Then they went out of the city and came to Him. 31 In the meantime His disciples urged Him, saying, “Rabbi, eat.” 32 But He said to them, “I have food to eat of which you do not know.” 33 Therefore the disciples said to one another, “Has anyone brought Him anything to eat?” 34 Jesus said to them, “My food is to do the will of Him who sent Me, and to finish His work. 35 Do you not say, ‘There are still four months and then comes the harvest’? Behold, I say to you, lift up your eyes and look at the fields, for they are already white for harvest! 36 And he who reaps receives wages, and gathers fruit for eternal life, that both he who sows and he who reaps may rejoice together. 37 For in this the saying is true: ‘One sows and another reaps.’ 38 I sent you to reap that for which you have not labored; others have labored, and you have entered into their labors.” 39 And many of the Samaritans of that city believed in Him because of the word of the woman who testified, “He told me all that I ever did.” 40 So when the Samaritans had come to Him, they urged Him to stay with them; and He stayed there two days. 41 And many more believed because of His own word. 42 Then they said to the woman, “Now we believe, not because of what you said, for we ourselves have heard Him and we know that this is indeed the Christ, the Savior of the world.”

On the Sunday of the Samaritan Woman (from OCA.org):
The Holy Martyr Photina (Svetlana) the Samaritan Woman, her sons Victor (named Photinus) and Joses; and her sisters Anatola, Phota, Photis, Paraskeva, Kyriake; Nero’s daughter Domnina; and the Martyr Sebastian: The holy Martyr Photina was the Samaritan Woman, with whom the Savior conversed at Jacob’s Well (John. 4:5-42). During the time of the emperor Nero (54-68), who displayed excessive cruelty against Christians, Saint Photina lived in Carthage with her younger son Joses and fearlessly preached the Gospel there. Her eldest son Victor fought bravely in the Roman army against barbarians, and was appointed military commander in the city of Attalia (Asia Minor). Later, Nero called him to Italy to arrest and punish Christians…. At Rome the emperor ordered the saints to be brought before him and he asked them whether they truly believed in Christ. All the confessors refused to renounce the Savior…. Nero then gave orders to crucify the saints, and to beat their naked bodies with straps. On the fourth day the emperor sent servants to see whether the martyrs were still alive. But, approaching the place of the tortures, the servants fell blind. An angel of the Lord freed the martyrs from their crosses and healed them. The saints took pity on the blinded servants, and restored their sight by their prayers to the Lord. Those who were healed came to believe in Christ and were soon baptized. After this Nero had her brought to him and asked if she would now relent and offer sacrifice to the idols. Saint Photina spit in the face of the emperor, and laughing at him, said, “O most impious of the blind, you profligate and stupid man! Do you think me so deluded that I would consent to renounce my Lord Christ and instead offer sacrifice to idols as blind as you?” Hearing such words, Nero gave orders to again throw the martyr down the well, where she surrendered her soul to God (ca. 66).
Announcements:

Saturday, May 16th, Great Vespers will be livestreamed starting at 5:00 PM

There will be a livestream of the Divine Liturgy on our parish FaceBook page at 10 AM Sunday May 17th (and on our website).

If you would like to have confession, please e-mail or call Fr Andrew. 

If you know of anyone who has fallen ill, please let Fr Andrew know. He is able to commune sick people during this time.

There will be a livestream of Vespers on Tuesday May 19th at 6 PM

“Questions and Answers” will be held on Tuesday 05-19 at 6:45 PM

There will be a livestream Liturgy on Wednesday May 20th at 9 AM for St Alexis (Toth) of Wilkes-Barre.

Church School will be held online on Saturday (05-23) at 3 PM

Great Vespers will be livestreamed at 5 PM on 05-23

Please pray for the servants of God: Priest Michael, Priest Sergei, Priest Sergei, Priest Roman, Priest Basil, Deacon Bogdan, Matushka Sophia (with her children), Gregory, Zoya (Bryner), Elizaveta Matfeevna, Anna (Prokushkina), Michael (Sinkewitsch), Ludmila Konstantinovna, Eroeda (Luck), Georgiy (Merdinian), Anisia (Knyazik), The Zhalnin Family (Peter, Maria, Michael, and Theodore), Andrei, Elena. Departed: Archpriest Paul (Lazor), Matushka Raphaela, Helen (Baranishyn), Vyacheslav, Vsevolod, Raisa, Georgiy. 
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DOUBLE the impact of your donation through workplace donation matching with Benevity!
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